

MINUTES OF PROCEEDINGS

THURSDAY, NOVEMBER 28, 1985
(37)

[Text]

The Standing Senate Committee on National Finance met at 11:00 a.m. this day, the Honourable Senator Fernand-E. Leblanc, presiding.

Members of the Committee present: The Honourable Senators Hicks, Kelly, Leblanc (*Saurel*), Macquarrie and Stewart (*Antigonish-Guysborough*). (5)

In attendance: From the Parliamentary Centre: Mr. Jeff Greenberg, Director of Research.

Also in attendance: The Official Reporters of the Senate.

Witnesses:

Authors of *The Great Brain Robbery:*
Canada's Universities on the Road to Ruin:

Prof. D. J. Bercuson, Department of History, University of Calgary;

Prof. Robert Bothwell, Trinity College, University of Toronto.

The Committee, in compliance with its Order of Reference dated September 26, 1985, continued its examination of the activities of the Government of Canada in its financial support of post-secondary education and vocational training.

The Chairman invited an opening statement from the witnesses, following which they answered questions.

It was—

Ordered, That the paper entitled "Submission to the Standing Senate Committee on National Finance" by David J. Bercuson, University of Calgary and Robert Bothwell, University of Toronto, be printed as Appendix "NF-27A".

At 12:45 p.m. the Committee adjourned to the call of the Chair.

ATTEST:

PROCÈS-VERBAL

LE JEUDI 28 NOVEMBRE 1985
(37)

[Traduction]

Le Comité sénatorial permanent des finances nationales se réunit aujourd'hui à 11 heures sous la présidence de l'honorable sénateur Fernand-E. Leblanc (*président*).

Membres du Comité présents: Les honorables sénateurs Hicks, Kelly, Leblanc (*Saurel*), Macquarrie et Stewart (*Antigonish-Guysborough*). (5)

Aussi présent: Du Centre parlementaire: M. Jeff Greenberg, directeur de la recherche.

Également présents: Les sténographes officiels du Sénat.

Témoins:

Les auteurs de «*The Great Brain Robbery:*
Canada's Universities on the Road to Ruin:»

M. D. J. Bercuson, professeur, Département d'histoire, Université de Calgary;

M. Robert Bothwell, professeur, Collège Trinity, Université de Toronto.

Conformément à son ordre de renvoi du 26 septembre 1985, le Comité reprend l'étude des activités du gouvernement canadien ayant trait à son appui financier à l'enseignement postsecondaire et à la formation professionnelle.

Le président invite les témoins à faire une déclaration préliminaire. Ils répondent ensuite aux questions.

Il est décidé: Que le document intitulé «*Submission to the Standing Senate Committee on National Finance*» par David J. Bercuson, Université de Calgary et Robert Bothwell, Université de Toronto, figure en appendice aux délibérations de ce jour (*voir appendice «NF-27A»*).

A 12 h 45, le Comité suspend ses travaux jusqu'à nouvelle convocation du président.

ATTESTÉ:

Le greffier du Comité

John Desmarais

Clerk of the Committee